
OD PRTI NOVI
ŠOLSKI PROSTORI

Skrb za najmlajše in njihovo šolanje je ena najvažnejših družbenih
falog. Da pa ni ta skrb v naši občini porinjena na stranski tir, so dokaz le-
°*nji rezultati — spomladi odprt vrtec v Dragomerju in zadnjo nedeljo v
ePtembru odprt prizidek k soli Ivana Cankarja. Prizidek pa je pravza-
rav prerasel ime »prizidek«, saj je v bistvu večji kot stari objekt; v njem

'a-je tuđi zaklonišče za 400 otrok.

^0 je drugi objekt iz programa sa-
1oPrispevka za gradnjo šol in vzgoj-
'°varstvenih zavodov v naši občini.
l6dvomno so se izpolnila prićako-
sija v zvezi s tem, kaj naj novi šol-

Prostori pomenijo pri postopnem
j^ianju perece problematike šol-

lr i prostorov v občini. Z novim
sl°rn sole je pridobljenih 1277

a d. m površine za pouk, 501 kvad.
'pomožne površine in 628 kvad. m
°dnikov. Skupaj torej 2406 kvad. m

platne površine. To pomeni —
ru9ače povedano — 14 novih ra-

1 ectov Z a yišjo stopnjo pouka z
JSerr|i pripadajočimi kabineti in po-
|°bnimi prostori, kar omogoča orga-
'2acijo vseh šolskih dejavnosti po
aJsodobnejših metodah. To so prvi
S s sodobni šolski prostori v naši ob-

ni> ki nedvomno pomenijo prelo-

denar zbrale samoupravne inte-
resne skupnosti občine, ki so ga
prispevale za nekaj opreme.

Na kratko preglejmo tuđi delo, ki je
bilo pri tem objektu opravljeno. Že
januarja 1976 je tedanji upravni
odbor sklada za gradnjo šol in VVZ
pregledal osnutek projektne naloge.
Ugotovili so, da je potrebno dobiti
zazidalni nacrt in druge osnove pri
urejanju zemljišča, na katerem zdaj
stoji šola. Na naslednji seji, junija
1976. leta, je odbor sklepal o treh
ponudbah za izdelavo načrtov. Ven-
dar se nišo dokončno odločili. Na seji
v oktobru 1976, koje bilo ugotovlje-
no, da bo zaradi novih predpisov po-
trebno zgraditi tuđi zaklonišče. Tedaj
so se dokončno odločili. Do novem-
bra 1977 . leta se je vlekla izdelava
potrebne tehnične dokumentacije.

''avnostni govornik ob otvoritvi novih šolskih prostorov
bil predsednik občinske skupščine Vladimir Mejač.

odpravljena. Izvršni odbor Skupš-
čine sklada je prav zdaj pred velikimi
nalogami in intenzivno išče možnosti
in poti, ki bi čimprej pripeljale do ure-
sničevanja vsega pred leti postavlje-
nega programa. Res se je ta spremi-
njal, toda spreminjale so se tuđi ra-
zmere v naši občini. To moramo ve-
deti za nazaj in morda tuđi za naprej.
Pri tem se moramo sfiroti tuđi kaj
naučiti. Ob delu pri objektu, ki ga
danes odpiramo, se je pokazalo, da
ne smemo biti omahljivi. Seveda pa
moramo biti tuđi ustrezno organizi-
rani. Največja napaka bi bilo pasivno
opazovanje, kaj bo naredil Izvršni
odbor sklada. Pri uresničevanju na-
daljnjega programa moramo vsi so-
delovati, svoj delež mora prispevati
vsak del naše občinske skupnosti.
Mnogo bolj kot dpslej morajo sode-
lovati krajevne skupnosti preko
gradbenih odborov, kar med drugim
zahteva tuđi novi statut sklada. Do-
slednejši moramo biti do izvajalcev
gradbenih del. Za to pa je treba več
kot samo pripravljenost volonterjev,
treba je zagotoviti strokovno delo. Za
to pomembno sestavino »odrinjeni«
denar se vedno obrestuje. Tuđi to se
je izkazalo pri graditvi te sole,« je
poudaril predsednik Skupščine

Skupno s prizidkom so od-
prli tuđi večnamenski ob-
jekt, ki s telovađnico pred-
stavlja zaokroženo pro-
storsko celoto za izvaja nje
vzgojno izobraževalnega
del a. V tem poslopju je
našla svoj prostor tuđi
knjižnica, ki je tuđi po-
memben dejavnik izobra-
ževanja. Del objekt pa je
namenjen trgovski dejav-
nosti IUV, ki si je z lastnimi
sredstvi zagotovila te pro-
store.

sklada za gradnjo šol in vrtcev ob
otvoritvi.

Na veliki družbenopolitični ma-
nifestaciji ob otvoritvi prizidka k
soli, večnamenske dvorane in za-
klonišča — manifestacije se je
udeležilo okrog 1000 občanov —
je zbranim spregovoril predsed-
nik občinske skupščine Vladimir
Mejač.

Orisal je pomen in nujnost gradnje
objektov, ki so pogoj za dober izo-
braževalni proces in poudaril, da se
je izvajanje programa izgradnje šol
in vzgojnovarstvenih zavodov za-
čelo hitreje premikati.

»Kljub razrešitvi problemov, ki
so zavirali izvajanje programa, pa
bo dokončna realizacija zahtevala
še veliko truda. Predvsem gre tu
za finančna sredstva, saj bo po-
trebno za realizacijo celotnega
programa cea 191 milijonov novih
dinarjev, ki naj bi jih postopoma
zbrali do leta 1985. Seveda pa pri
tem računamo na družbeno
pomoć, ki naj bi bila v odobrava-
nju kreditov za posamezne objek-
te. Vse objekte pa moramo dogra-
diti v predviđenih rokih tuđi zaradi
povećanja števila otrok. Predvi-
devamo, da bo do leta 1985 naj-
manj 400 otrok več, kot danes, ko
jih je okrog 2000. Prav tako pa se
bo povećalo tuđi število predšol-
skih otrok. Vključevanje predšol-
skih otrok v varstvo pa je predv-
sem odvisno od razpoložljivih ka-
pacitet, ki so se v preteklem ob-
dobju znatno povećale, vendar pa
kljub temu ostaja še vedno pre-
cejšnje število otrok, ki jim var-
stva ni mogoče zagotoviti. Reši-
tev je torej v dosledni realizaciji
programa,« je med drugim dejal
predsednik občinske skupščine
Vladimir Mejač.

Na družbenopolitični manifestaciji ob otvoritvi prizidka k soli Ivana Cankarja,
večnamenskega objekta in prvega sodobnega zaklonišča v občini, ki je bila višek
vseh aktivnosti ob akciji NNNP, se je zbralo okrog tisoč občanov.

NNNP - uspeh
S široko družbenopolitično manife-

stacijo ob otvoritvi prizidka k soli Ivana
Cankarja in večnamenskega objekta
ter tuđi prvega sodobnega zaklonišča
v občini je dosegla svoj višek akcija
Nič nas ne srne presenetiti. To je bil
višek vseh aktivnosti, ki so bile dan
prej, to je 29. septembra, izvedena na
vseh ravneh. Torej v krajevnih skup-
nostih, TOZD, SIS, ki so na osnovi do-
ločenih načrtovanih predpostavk v
obrambne in samozaščitne namene,
izvajali in preverjali usposobljenost
subjektov obrambnovarnostnega in
samozaščitnega sistema.

Na tem širokem shodu, ki se gaje ude-
ležilo okrog tisoč občanov, je predsednik
občinske skupščine Vladimir Mejač v
slavnostnem govoru poudaril, da je pre-
verjanje in usposabljanje za obrambno
varnostne naloge potekalo vse leto in je
poleg moralnopolitičnih vrednot in krepitve
zavesti delovnih ljudi in občanov prispe-
valo tuđi k nadaljnjemu poglabljanju
splošne ljudske obrambe in družbene
samozaščite ter njenemu nadaljnjemu
podružbljanju. Akcijo v tem smislu je vo-
dila SZDL, ki je posvetila vso pozornost še
boljšemu načrtovanju vsebine nalog, u-
sposabljanju in preverjanju doseženih
uspehov, in to tako na področju obrambno
zaščitnih nalog, kot tuđi dopolnjevanju
obrambnih in samozaščitnih aktivnosti.
Vsa aktivnost SZDL je bila usmerjena v
to, da postane ljudska obramba in druž-

bena samozaščita sestavina vsakda-
njega ravnanja pri delu vsakega izmed
nas in skupek pravic in odgovornosti, ki
jih uresničujemo na delovnem mestu in v
kraju bivanja v vseh organiziranih oblikah
družbenega življenja. S tem bo dosežena
usposobljenost občanov za opravljanje
nalog ob morebitni agresiji, naravnih ne-
srečah in drugih nepredviđenih dogodkih.
Ko je predsednik občinske skupščine
ocenjeval akcijo, ki je potekala prejšnji
dan, je dejal: »Naši delovni Ijudje in ob-
čani šo se zavzeto vključili v vsa prizade-
vanja, saj vedno bolj prihajajo do spoz-
nanja, da prav razvijanje ljudske
obrambe in družbene samozaščite utr-
juje moč in enotnost vseh narodovin na-
rodnosti Jugoslavije, ki je prav tako eden
od pogojev notranje stabilizacije in naše
neodvisnosti. In prav včerajšnje vaje v
občini nas prepričujejo v upravičenost te
trditve. Ob obiskih v TOZD in KS smo
opazili veliko razgibanost. Skupine in po-
samezniki so izvajali naloge z vso re-
snostjo in odgovornostjo ter pri tem po-
kazali veliko znanja in izurjenosti. Še po-
sebej pa je razveseljivo, da smo v tej
množici sodelujočih opazili veliko mladi-
ne, ki je z veseljem in ponosom izvrše-
vala naloge. Če pa upoštevamo še šol-
sko mladino, je ta ugotovitev neprecen-
Ijive vrednosti, saj kaže kontinuiteta naše
revolucije.«

Več o akciji na 3., 4. in 5. strani

Na Vrhniki je 11. septembra
je kot gost Partizanskoga pev-
skega zbora gostovat kvalite-
ten pevski zbor »Inter nos«, ki
danes zmore in pokaže petje
na najvišji ravni. K nam so
prišli iz Schina ob Geulu. To je
mestece z izredno lepo lego v
enem najprijetnejših okrajev
južnega dela province Lim-
burg na Nizozemskem. Znano
je po obilici naravnih lepot,
miru in nenazadnje tuđi po
izvrstnem pevskem zboru
»Inter nos«,

Ta večer je bil prav gotovo
ponoven dokaz mednarod-
nega prijateljskoga sodelo-
vanja in politike miru sociali-
stične Jugoslavije. Z zborom je
prišel tuđi župan Gilisen in na
sprejemu, ki ga je priredil
predsednik občinske skupš-
čine Vladimir Mejač, so bili na-
vezani prijateljski stiki med
obema mestoma.

LETO V«.
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n'°o pri zagotavljanju ustreznih de-
V n 'h razmer vsemu šolskemu ko-

ektivu.

'lt n ' o d v e č navesti še nekaj
, t 6 v'lk o vrednosti te naložbe, če-
'fi i . S o P ° d a t k i l e začasni. Vsa
,a'ožba skupaj je po sklepanih

PSodbah vredna 39,4000.000
,''"• Od tega velja novi prizidek
p>789.000 din, to je 58 odstot-
°5

V' preureditev starega dela
r*36.000 din, instalacije
''»SO.ooo din, oprema 3,886.000
i n 'n 830.000 din strokovni nad-
Cr- Že pri graditvi tega objekta je
K ° Potrebno združevati denar.

ib ' d v e t r e t i ' n i d e n a r i a i e b i l °
< ranega z občinskim samopri-
!*evkom (26,917.000 din), ostalo
,f d e | no bančni kredit, delno pa so

Še vedno ni bila narejena lokacijska
dokumentacija, ki je bila naročena že
aprila 1977. leta. To pa je zadrževalo
izdajo lokacijskega dovoljenja ter
dokončanje glavnega projekta, ki ga
je delal Igradov Projekt biro. Čez
zimo so bili dokumenti pripravljeni in
konec marca 1978. leta je upravni
odbor dobil projekt in začele so se
priprave na graditev. Gradbena in
obrtniška dela so poverili Igradu.
Potem je hitro steklo — kljub manj-
šim težavam — in pričakovanja so se
izpolnila.

»Danes je šola kljub vsem teža-
vam, ki so nastopile in jih je bilo treba
prebresti, otipljiva stvarnost. Lahko
smo zadovoljni, saj je lepa pridobi-
tev, ki jo je nedvomno bolj vesela
šolska mladina. Vedeti pa moramo,
da je s tem zadrega le manjša, ne pa

*• Krajevna organizacija ZZB NOV vabi vse
* občane h komemoraciji ob spomeniku na Drči,
i- 1- novembra ob 9. uri



NAŠ ČASOPIS OKTOBER1

2. SEJA OK SZDL

Na drugi seji občinske konference SZDL, ki je bila 26. sep-
tembra so obravnavali Smernice za pripravo plana občine za
obdobje 1981—1985 ter družbeni dogovor o oblikovanju in
izvajanju kadrovske politike v občini.

Razprava o smernicah je pokazala, da javna obravnava v
organizacijah združenega dela, v krajevnih skupnosti in na ob-
činski ravni dobro poteka.

Priprava planov je zahtevna naloga, zato je bil eden od skle-
pov konference, da je treba zlasti krajevnim skupnostim nuditi
strokovno pomoč v obliki seminarjev, posvetov ali delovnih se-
stankov.

To pomoč bodo nudili delavci občinskih upravnih organov in
izvršnega sveta.

Z ozirom na enotni postopek sprejemanja smernic, ki je bil
dogovorjen na republiški ravni pa so pozvali vse nosilce raz-
prav, da se zato še posebno angažirajo in pripombe ter pred-
loge pravočasno posredujejo izvršnemu svetu. Ta jih bo stro-
kovno ovrednotil, medsebojno uskladil in pripravil spreme-
njeno oziroma dopotjnjeno besedilo smernic.

Delegati so precej pozornosti posvetili osnutku družbenega
dogovora o oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v občini.
Ena od bistvenih ugotovitev je bila, da je potrebno pripraviti
seznam prioritetnih nalog na področju kadrovske problemati-
ke. Opozorili pa so, da se morajo kadrovske službe na vseh
ravneh močneje prizadevati za pridobitev zlasti strokovnih ka-
drov, ki odhajajo na delo izven občine.

PREDSEDNIK OK SZDL O PROGRAMU DELA

Naloge predsedstva in organom
Na peti seji predsedstva občinske konference SZDL 10.

oktobra so bili imenovani člani svetov in koordinacijskih
odborov pri predsedstvu OK SZDL. Predsedstvo je verifi-
ciralo sklepe in stališča s seje konference, ki je bila 26.
septembra, tekla je razprava o gradivu za sejo DPZ. Naj-
večjo pozornost pa so člani predsedstva posvetili pro-
gramu dela občinske konference SZDL in njenim orga-
nom do konca letošnjega leta. Zaprosili smo predsednika
občinske konference SZDL Janeza Pečarja, da nam na
kratko opiše naloge predsedstva in tuđi ostalih organov.

»Izhajajoč iz akcijskega programa
ZK v občini, so bila že na volilni kon-

ferenci sprejeta nekatera stališča, na
osnovi katerih naj bi predsedstvo

občinske konference izdelalo pro-
gram dela predsedstva in ostalih or-
ganov.

Ena od osnovnih nalog, ki pred-
stavlja tuđi osnovno delovanje SZDL
v občini, je seveda ustrezno organi-
ziranje. Danes smo imenovali neka-
tere organe predsedstva, ki bodo s
svojim delovanjem omogočili kolikor
toliko solidno osnovo za delo pred-
sedstva in konference. Seveda bo
treba poskrbeti, da bodo ti organi re-
snično delovali, ne tako kot v prete-
klem obdobju, ko se nekarteri nišo niti
sestali. Mislim, da bo zato treba zao :

striti odgovornost vseh delegatov,

V krajevnih skupnostih potekajo obiski in razgovori predstavnikov občinskih družbenopolitičnih organi-
zacij in občinske skupščine z vodstvi krajevne samouprave, delegacij, DPO in društev.

To je ena pomembnejših akcij občinske konference SZDL, saj bo le s poznavanjem razmer na terenu
možno celovitejše delo.

Fotografija je s takega obiska v Dragomeru.

60-LETNICASKOJ

V letošnjem letu praznujemo 60.
obletnico SKOJ-a. Obletnlco leta, ki
pomeni pomembno prelomnico v boju
mladih, ki so stali vedno v prvih vrstah v
boju zoper fašistične zavojevalce in
njihove hlapce. Mladi so bili brez pri-
mere požrtvovalni pri graditvi svoje
svobodne, samoupravne socialistične
in neuvrščene Jugoslavije.

Z veliko Ijubeznijo, z besedami, izgovor-
jenimi iz srca, je tovariš Tito dejal:

»Ko gredo v boj Ijudje, vojska, ki jo je
formirala država, odrasli Ijudje, tedaj je to
njihova dolžnost do domovine, tedaj je to
dolg vsakega državljana in rodoljuba.
Toda, ko gredo brez mobilizacije, prosto-
voljno, v boj otroci, stari dvanajst, štirinajst,
petnajst in šestnajst let, vedoč, da bodo v
boju padli, tedaj je to več kot dolg do do-
movine, tedaj je to nadčloveško junaštvo
mladih ljudi, ki se žrtvujejo, čeprav nišo še
niti začeli živeti — da bi bila njihova poko-
ljenja srečna«.

Junaštvo in revolucionarno delo naše

mladine v boju in v celotnem delu organizi-
ranoga delovskega razreda so v vsakem
pogledu vspodbuda za sedanje in prihod-
nje delo mlade generacije.

Pomemben je bil prispevek mladine
pri obnovi in izgradnji svobodne države
in pri njenem trudu, da brez vzorca
zgradi družbo socialističnega samou-
pravljanja, skupnost svobodnih in ena-
kopravnih narodov in narodnosti.

Torej: minilo je 60 let boja in dela mladih,
prav te dni pa poteka leto dni od X. kon-
gresa ZSMS-, ki je sprejel nova in jasna na-
čela in smernice dela mladih, poudarili pa
so ugotovitev, da se je družbena situacija
in klima v našem naprednem revolucio-
narnem mladinskem gibanju odločilno
premaknila v smer oblikovanja široke de-
mokratične fronte kot ustvarjalne vodilne
sile znotraj SZDL inZK. Ta ugotovitev velja
tuđi za obdobje po kongresu, ponovno pa
smo se srečali z že starimi in večkrat pc-
novljenimi problemi; ko se mladi v posa-
meznih sredinah ne zavedajo pomena in

vloge.ki naj bi jo imela mladina, organizi-
rana znotraj Zveze socialistične mladine
kot družbenopolitične organizacije. Tako
imamo še vedno veliko število mladih, ki jih
osnovne organizacije s svojimi programi in
delom nišo uspele pritegniti v svoje vrste,
preveč je mladih »funkcionarjev« na vseh
nivojih, ki se zadovoljijo s posameznimi
akcijami, ki skoraj ne spadajo več v delo-
vanje ZSMS, saj imamo za te dejavnosti
specializirane organizacije (društva) ali pa
so sicer prizadevni aktivisti ZSMS v svojih
akcijah osamljeni. Zato bo v tem trenutku
potrebno več pozornosti posvetiti kadrov-
ski krepitvi mladinskih organizacij in njenih
vodstev. Mladi ne smemo dovoliti, da bi po
vseh zaslugah in priznanjih, ki jih imamo, v
tem trenutku postal problem, namesto go-
nilna sila v nadaljnji izgradnji naše družbe.

Naša mladina je bila in mora biti tuđi v
prihodnje vredna Titovih besed: »Ljud-
stvo, ki ima takšno mladino, ni treba, da
se boji za svojo prihodnost.«

R. G.

RAZMERJE MED DELAVCI IN SAMOSTOJNIMI OBRTNIKI

Nova kolektivna pogodba
Republiški odbor sindikata delavcev obrti Slovenije in Zveza

obrtnih združenj Slovenije sta dala v javno razpravo osnutek
nove kolektivne pogodbe o delovnih razmerjih med delavci in
samostojnimi obrtniki.

Osnutek nove kolektivne pogodbe, ki je nastal na temeljih nove pozitivne
zakonodaje po novi ustavi in zakonu o združenom delu, upošteva specifičnosti
delovnih razmerij na področju samostojnega osebnega dela sploh in v našte-
tih dejavnostih ter dosedanje pozitivne izkušnje, ureja pravice delavcev do
sredstev za zadovoljevanje osebnih, skupnih in splošnih družbenih potreb ter
druge pravice, ki jim, ustrezno pravicam delavcev v združenom delu, zagotav-
Ijajo materialno in socialno varnost; ureja obveznosti delavcev za pridobivanje
pravic na podlagi dela ter preprečuje, da bi si delovni Ijudje, ki uporabljajo do-
polnilno delo drugih, prilaščali rezultate tujega dela.

Osnova osnutka nove kolektivne pogodbe je veljavna kolektivna pogodba o
delovnih razmerjih med delavci in samostojnimi obrtniki, sklenjena leta 1975
ter spremenjeno in dopolnjeno v letih 1976, 1977 in 1978. Ohranjena so vsa
tista določila veljavne kolektivne pogodbe, ki so preverjena z novimi predpisi in
s prakso. V celoti nova oziroma bistveno vsebinsko spremenjena ali dograje-
na, so naslednja posamezna poglavja ali deli v posameznih poglavjih osnutka:

— v II. poglavju so pogoji za zaposlovanje delavcev, da se tuđi na področju,
ki ga zajema ta kolektivna pogodba, zagotovi uresničevanje pravice vseh de-
lovnih ljudi do dela, zavaravanje zaposlitve, spremljanje družbenih potreb po
kadrih ter poklicno usmerjanje in priprave za zaposlitev delovnih ljudi, ki iščejo
delo. Analogno uporabo določb zakona o delovnih razmerjih, ki veljajo za or-
ganizacije združenega dela glede objavljanja prostih del in opravil in pogojev
za izbiro med prijavljenimi kandidati, pa narekuje zakon o delovnih razmerjih, ki
nalaga kolektivni pogodbi obveznost, da določa način zagotavljanja dela de-
lavcem, katerih delo postane odveč zaradi trajnejšega zmanjšanja obsega
dela oziroma poslovanja ali zaradi prenehanja dejavnosti nosilca samostoj-

nega osebnega dela.
— Poskusno delo je opredeljeno v celoti na novo.
— Varstvo pri delu je prav tako v celoti dograjeno. Poudarek je naprganizi-

ranem in programiranem delovanju na tem področju v obrtnih združenjih in
zvezi obrtnih združenj v sodelovanju s pristojnimi drugimi organizacijami in
skupnostmi ter s pomočjo skladov za izobraževanjedelavcevob delu. Predvi-
đena so dela, ki štejejo za dele v posebnih pogojih. Za taka dela je predviđen
tuđi daljši odmor med delom, upoštevani pa so posebni delovni pogoji tuđi pri
letnem dopustu in najnižjem osebnem dohodku. Predviđena so tuđi dela, ki se
jih ne srne naložiti ženski in mlađemu delavcu, posebne so določbe glede
nočnega dela, varstva materinstva, zagotavljanja nege majhnih otrok ter var-
stva mladine in invalidov.

— Neposredno v javni razpravi pa naj bi se oblikovale določbe o položaju
delavcev po 130. členu obrtnega zakona, t.j. delavcev, ki delajo v obratovalnici
obrtnika, ki neposredno ali po zadrugi združujejo svoje delo in delovna sred-
stva z organizacijo združenega dela v odnosih trajnejšega sodelovanja. Glede
oblikovanja osebnega dohodka delavca so v 44. in 45. členu osnutka ponu-
jene v javno razpravo nespremenjene določbe 41. in 42. člena veljavne kolek-
tivne pogodbe (v povezavi s posameznimi drugimi člani veljavne pogodbe), da
razprava razčisti morebitna vprašanja glede sistema delavčevega osebnega
dohodka v neposredni odvisnosti od s kolektivno pogodbo opredeljenega do-
hodka obratovalnice. V osnutku ni več določb o najvišjem osebnem dohodku
delavcev.

Pripombe in predlogi, ki jih bodo oblikovali delavci — v svojih osnov-
nih organizacijah zveze sindikatov bodo posredovalni republiškemu
odboru sindikata delavcev obrti Slovenije, ki bo skupno z repu blisko
sindikalno konferenco delavcev v individualnom sektorju vse te pri-
pombe upošteval v usklajevalnem postopku za pripravo predloga nove
kolektivne pogodbe.

predvsem članov ZK, ki v ten organih
delujejo. Nekateri teh organov že de-
lujejo, kot KO za kadrovska vpraša-
nja, KO za LO in DS in KO za sprem-
ljanje in koordiniranje javne razprave
v stanovanjskem gospodarstvu. Le
uspešno delovanje teh organov nam
bo omogočilo, da borno nacrtani
program dela uspešno izvedli.

Še v tem mesecu bi morali na-
praviti analizo stanja na področju
LO in DS ter oceniti akcijo
»NNNP«, ki smo jo politično vodi-
li. Analizo naj bi pripravil KO za LO
inDS.

Naslednja naloga je vključevanje
SZDL v javno razpravo o planu
obrtne dejavnosti, ki naj bi v nasled-
njem srednjeročnem programu
imelo večjo vlogo v ustvarjanju druž-
benega proizvoda občine. V to raz-
pravo bo treba vključiti vse KO
SZDL, KS in druge zainteresirane
dejavnike glede na potrebe in pro-
storske plane.

Pomembno je tuđi organiziranje
potrošniških svetov in konstituiranje
konference na ravni občine. Veliko
občanov ni zadovoljnih s preskrbo,
slišimo delegatska vprašanja, ven-
dar se stanje bistveno ne izboljša
zato je potrebno potrošniškim sve-
tom na tem področju nameniti večjo
vlogo in s tem ustvariti pogoje za
drugačno reševanje problematike.

Ena od nalog, ki izhaja še iz
prejšnjega mandatnega obdobja,
je izobraževanje delegatov. V lan-
skem letu je bilo organizirano za
vodje delegacije in s tem bi bilo
treba nadaljevati. KO za družbeno
izobraževanje bi moral pripraviti
nacrt izobraževanja. Pri tem bi
morali upoštevati pripombe, ki so
jih imeli delegati ob sedanjih obi-
skih v KS.
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Predsednik občinske ko"!
rence SZDL Janez Pecar: =
»Poskrbeti moramo za resni*
delovanje vseh organov« =

Ob koncu leta bo republišk8

lilna konferenca SZDL glede nal
budo tov. Tita o kolektivnem vod'
ter prizadevanjih za hitrejše ur8i

čevanje in razvoj demokratičnih
nosov v naši socialistični sa"*
pravni družbi, pripravila usW*
materiale in dokumente, o ka"
borno morali izvesti široko javn"1
pravo tako v SZDL kot tuđi v on
DPO v občini. Razpravljali W^\
vsebini in metodah dela. Prav te1!
prave bodo tuđi izhodišča za <*!
nadaljnje družbenopolitično deH

Naslednja naloga, ki pa jo H
verjetno težko opravili v nač^Jk
nem obdobju, je vprašanje &,'{

delovanja družbenih organiza"! |
društev na področju občine. P°* [
namu, ki je bil napravljen lansK"" i
je registriranih v občini 6 obći"s j
zvez ter 51 raznih društev, 38 Pj:
po novem zakonu o društvih ntSp \
jelo ustreznih samoupravnih a ^ \
nišo bila več registrirana. Pa ti** k
teh, ki so opravila potrebe f ° r r n ^
sti, jih veliko iz raznovrstnih vz '̂s
ne deluje. \

WPosebna naloga v naši«*1]
obdobju naj bi bila o r g a n i ^
informativne službe v o l j
Ugotavlja se, da »Naš časop^j
celoti ne odigra te vloge, ker r<°
izhaja, potrebne so dalji*!
prave in zato informacija ni •*
kovita. Treba bo razmisliti«J
gačnih oblikah, ki bi zagot«"1

boljše in predvsem pravog
informiranje bodisi o delu v

skupščine DPS ali SIS itd- ,
Ena od nalog bi bila izdelavA j

liže delovanja SIS družbenih ^'i
nosti v občini — stališča del^p
delegatskoga sistema, kot tud'
strokovnih služb. .1

Iz razgovora, ki ga je of^P
predsednik skupščine DPS, B"^
prenekateri problemi, predvs^J
da bi bilo za nekatere SIS ob pfl i
njih volitvah potrebno voliti P°s i
delegacije, ker sedaj menijo, d i
radi preobilice materialov, ki j i n J
gacije dobivajo, tuđi včasih " ' j
SIS hkrati, ne morejo ustrezfl0!
tivno delovati. ,J

Danes smo med drugim tud1 j
novali svet za ohranjenje in f&j
nje tradicij NOB in spomeniš^.j
stvo. Tega organa doslej ni bil"'i
moral svoj program izdelati od1 j
Ijev. Pričakujem, da bo j
ustrezno pomoč od občinske^
bora ZB, ki ima na tem podro«
ločene izkušnje. J

Zadnja naloga — poleg f*JJ?
nja tekočih zadev. seveda — ' ^
izdelava analize obiskov Pc L
jevnih organizacijah oziroifl*!
iz katere bodo že po sedanjl \ 1
izhajale mnoge od nalog, " I
jih že navedel. 1

KRAJEVNA KONFERENCA SZDL VRHNjj^

Nova pravila
li i

Izvršni odbor krajevne konference SZDL Vrhnika je pripra I
osnutek pravil krajevne organizacije SZDL Vrhnika. O njin "Jj!
temeljito razpravljal še izvršni odbor, nato pa bodo v ]®\t

obravnavi. Predvidevajo, da bodo pravila sprejeli na k o n f e t
ci, ki bo predvidoma v mesecu novembru.

Sedaj pa poteka javna obravnava osnutka plana obrtne »
javnosti do leta 1985. Predsednik krajevne konference Slv

nam je povedal, da jo organizirajo v skladu z navodili obfiinfj J
skupščine in da bodo poskušali čim več krajanov pritegf'M
razpravi in prisluhniti njihovim mnenjem. To velja tako za P'.1
vila krajevne organizacije SZDL kot za osnutek plana °"%)
dejavnosti, za katerega bo javna razprava zaključena k o ^ i
oktobra. J
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Ekipa pri reševanju topografskih in taktičnih nalog. Predsednik komisije za vzgojo in izobraževanje pri OK ZRVS Ivan Kavčič je prisotnim spregovoril o na-
menuin poteku tekmovanja.

V mesecu septembru je bila naša glavna aktivnost akcija »Nič
nas ne sme presenetiti«. Sklicana je bila seja predsedstva na ka-
I e r i so bili vsi predsedniki KO ZRVS. Glavna tema obravnave je
jj>»a, kako KO ZRVS in posamezni člani ZRVS sodelujejo v akciji

NNP, po KS, na terenu. Ugotovitve so bile pozitivne, saj je bil v
I J'seh KS in drugih organizacijah vključen v akcijo večji del članstva

Na seji smo se dogovorili, da dne 30. 9.1979 organiziramo ob-
'nsko orientacijsko tekmovanje v sklopu akcije NNNP. To nam je

tuai uspelo. Ekipe so bile 3 članske iz vsake KO ZRVS in dve ekipi

Za zaključek
orientacijsko
tekmovanje

ZSMS, katereje pripravila OKZSMS. Vtej akciji sosodelovali: OK •
ZZB NOV in bivši kurirji iz NOV. ?

Cilj je bil na TV 17, to je na kraju, kjer so imeli kurirji med vojno £
svojo točko, ki je sedaj spominsko obeležje. Po končanem tekmo- J
vanju je bilo tovariško srečanje in razglasitev rezultatov. Najboljša s
ekipa je prejela prehodni pokal, najboljši posamezniki pa diplome. £

Prireditve so se udeležili vsi predstavniki občinskih in družbe- J
nopolitičnih organizacij, zaključku pa je prisostvoval tuđi naš rojak, 0
nosilec spomenice 1941 Voljč Nače. Tako smo svečano zaključili £
akcijo NNNP. FRANC KRAJNC +

m

bombnem napadu so učenci hitro zapustili solo in odšli na varno mesto vsodobno urejenonovozaklonišče,

C j |. "ajmlajši so se aktivno vklju-

ikh a k c i j o - V s i "čenci obeh vrhni-
•n osnovnih šol so obdelali navo-
a "n ukrepe civilne zaščite v slu-
' u potresa, požara in letalskega

U s
P a d a " U m i k i <z šolskih poslopij so

lite*"' V a ' a u m i k a v š o l s k o zaklo-
v

 e ' e °benem pokazala možnost
To °.V a nia učencev v slučaju vojne.

Je bil za učence pomemben
t a m b n ' d a " . saj so višji razredi
ori« S t r e l j a l i 2 z račno puško, odšli na

J 2 t
 n t a c ' jski pohod, reševali naloge

c P°9rafije ' n vadili prenos ranjen-

OBRAMBNI DAN
29. septembra je po vsej Sloveniji tekla akcija

»Nič nas ne sme presenetiti«. V njej je sodelovala
tuđi naša vas — Borovnica in seveda ni šio brez
nas, učencev.

Že zgodaj zjutraj so se začele zbirati enote CZ,
saj je bil na šolsko zgradbo izveden bombni napad.
Evakuacija učencev je bila zelo uspešna, a nekaj
ranjencev je kljub temu bilo. Tem so pomagali ga-
silci in reševalne ekipe. Ponesrečence so pravi čas
odkrili, jih obvezali in odpeljali v ambulanto.

Učence višje stopnje je čakala nova naloga —
orientacijski pohod. Na startu smo dobili skico poti,
navodilo in list, na katerega so se morale podpisati
kontrole. Naša ekipa je odšla na pot predzadnja.
Takoj smo se pognali k obešenemu kompasu,
naglo določili smer in oddrveli naprej. Malo smo se

oddahnili, ko smo zagledali prvo postajo. Torej
smo dobro začeli. In sedaj naprej! Večji del poti
smo tekli.

Na cilju so nas navdušeno pozdravili. Ko smo
oddali vse liste, smo se v šolski kuhinji pokrepčali z
vročim čajem. Ta nam je zares dobro del. Nestrpno
smo čakali na razglasitev rezultatov. Izvedeli smo,
da smo dečki našega razreda dosegli tretje mesto,
deklice pa so bile še boljše, zasedle so drugo
mesto.

Vsi smo bili zelo veseli. Zadovoljstvu ob dobrih
rezultatih pa se je pridružil še občutek, da znamo
ravnati s kompasom.

PETER ANASTASOV, 5. a
OŠ Borovnica

V domu KS Vrhnika je bilo 25. sep-
tembra 1979 tekmovanje ekip CZ v
prvi pomoći. Sodelovalo je res samo
osem ekip, vendar so ti pokazali so-
lidno znanje. Predvsem tišti člani in
ekipe, ki so obiskovali tečaj, ki ga je
organiziral štab CZ. To tekmovanje je
bilo v okviru akcije NNNP.

Rezultati: 1. OŠ Borovnica —
127,6; 2. IUV — 116; 3. KS Podlipa
113,3; 4. LIKO Verd — 112,2; 5. Feno-
lit — 103,5; 6. KS Borovnica 98,5; 7.
KS Verd — 95,5 in 8. LIKO Borovnica
91,3 točke.

kjer so varno počakali, da je nevarnost minila, nato pašo nudili pomoč ponesrečenim ob napadu
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Seja odbora za LOVDS In akcija je stekla

Vrh ni ka
Ko je prejel ukaz za izvajanje ukrepov pri-

pravljenosti, je vodja obrambnih priprav po-
klical glavne kurir je in začel z mobilizacijo po
navodilih. Mobilizacija je zelo hitro stekla in
že v slabi uri se je sestal odbor za LOVDS v
KS, ki je glede na nastalo situacijo takoj
sprejel ustrezne ukrepe in naloge.

Mobilizirani so bili pripadniki NZ, ki so
takoj zaščitili sedež KS in ostale pomembne
objekte po posebnem nacrtu in začeli kon-
trolirati teritorij KS.

Posebna kurirska mreža, ki je bila sestav-
Ijena iz mladincev je razdelila med prebi-
valce KS letak, v katerem so jih opozorili, da
so samozaščitni ukrepi prvi pogoj za zašči-
to življenj in imetja pred posledicami vojne
ter da morajo zato povećati budnost na ce-
lotnem območju KS in o vsaki sumljivi osebi
takoj obveščati vodstvo KS.

Program akcije NNNP v KS Vrhnika je bil
zelo dobro pripravljen, tako da je delo pote-
kalo sistematično po točno predviđenom za-
poredju.

Mobilizarane so bile vse enote CZ, katerih
pripadniki so se na mobilizacijskem mestu
opremili z osebno opremo.

V celoti so pregledali vse enote in sproti
reševali posamezne kadrovske probleme.

Posebne akcije po »pretpostavki« ni bilo v
nacrtu, zato pa so se vsi pripadniki odbora
LOVDS ter člani posameznih komisij sezna-
nili s svojimi nalogami, ki izhajajo iz obramb-
nega nacrta KS Vrhnika, pripadniki NZ in CZ
pa vsak s svojimi dolžnostmi.

Pomembno vlogo je odlgral center zvez

Log

te, narodne zaščite, gasilske enote in enote
prve pomoći uspešna, ko so se v naselje pri-
kradli diverzanti ter zanetili požar. Na
pomoć so jim prihiteli tuđi gasilci. iz Drago-
merja in nevarnost je bila hitro lokalizirana. V
akcijo je bila vključena tuđi osnovna šola.

Borovnica
Takoj po sestanku odbora za LO in DS je

uspešno stekla akcija po vaseh. Zavaravali
so vse objekte kot so: izviri, transformatori,
mostovi, ćelo na mlekarno nišo pozabili.

Tuđi v sami Borovnici akcija ni presenetila
prebivalcev. Aktiviran je lovski rod, civilna
zaščita, mladina, gasilci, narodna zaščita, ki
so poskrbeli za zavaravanje vseh pomemb-
nejših objektov. Narodna zaščita je nadzo-
rovala vse vpadnice in vse nepoznane
osebe legitimirala.

V osnovni soli so izvedli bombni napad.
Ob alarmu so učence evakuirali v Planino.

Ponesrečence so reševali: reševalne
ekipe KS, gasilci, civilna zaščita. Reševali so
po stopnicah, lestvah, z vrvmi in z drčami ter
jim takoj nudili prvo pomoć. Med poškodo-
vanimi je bilo 11 težje ranjenih. Transport
ponesrečencev in prva pomoč — oboje je
bilo zelo uspešno.

Vsi pomembni objekti in kraji izvajanja vaj,
tuđi delovne organizacije, so bili med seboj
povezani z radijsko zvezo, ki so jo vzdrževali
radioamaterji. Tako je tuđi komisija za infor-
mativno propagandno dejavnost hitro dobi-
vala spordčila o dogajanjih in vsako uro izda-
jala bilten.

Poudariti pa moramo, da je bila akcija KS
usklajena z akcijami organizacij združenega
dela in je seveda tuđi povezano potekala.

4500 aktivnih udele^
Nič nas ne srne presenetiti in res ni občanov nič presenetilo. LahK^

rečemo, da je vse potekalo izredno dobro, usklajeno in ie s kakši"
manjšo napako. V delovnih organizacijah in krajevnih skupnostihi8&

prišla do izraza solidarnost in pripravljenost občanov ob izvajanju za"'
Ijučne akcije za slučaj izrednih razmer v občini: potres, poplave, poža^
vdor diverzantov in nevarnost letalskih napadov. NajvzpodbudnejšaP^
je množična udeležba, saj je bilo okrog 4500 aktivnih udeležencev. 0$
činski sekretariat za izvedbo akcije NNNP je sprožil akcijo v zgodnjih K
tranjih urah z namenom, da se preveri tuđi sistem moblizacije odbori

Že dan pred vajo so preizkusili kurirsko
mrežo, saj so kurirji raznesli Naš časopis in
občanom razdelili razglas KS o akciji NNNP
in pozvali vse krajane, naj dosledno upošte-
vajo vsa navodila, ki jih.bodo preieli med
vajo. Opozorili so jih, da bodo na posamezne
nevarnosti opozarjale sirene z zvuunimi
alarmnimi znaki in jih seznanili z znaki.

Med vajo je narodna zaščita varovala po-
membnejše objekte; tuđi nadvoz čez avto-
cesto. Delovalo je 5 skupin narodne zaščite.

Kurirske zveze so tako kot dan preje dobro
delovale, tako da je bila akcija civilne zašči-

Verd
Po dopoldanski aktivnosti — mobilizaciji,

prenašanju šifriranih sporočil in ukazov, ki je c

potekalo ažurno in brez večjih težav, kljub
dejstvu, da udeleženci vaje nišo imeli izku-
šenj s takim načinom komuniciranja oziroma
zvez.

Že takoj zjutraj so bile zbrane vse enote
civilne zaščite, razdelili so jim opremo, tako
da so ob 6. uri pri pregledu enot ugotovili, da
so opremeljene in sposobne za akcijo.

Narodna zaščita je zastražila pomemb-
nejše objekte. S patrolami so nadzorovali
celotno področje KS.

Sestale so se DPO in ocenile položaj. Ob
13. uri pa so začeli z izvajanjem načrtovanih
nalog skupaj s Stolarno. Preizkusili so delo-
vanje vseh struktur s predpostavko zrač-
nega napada.

Vse ekipe CZ, reševalcev, prve pomoći in
gasilcev krajevne skupnosti in Stolarne so
dobro opravile zadane naloge.

Sinja gorica
Zjutraj, takoj po izvršeni mobilizaciji je na-

rodna zaščita zavarovala najpomembnejše
objekte in lokacije.

Informativno-propagandne akcije so bile:
obveščanje prebivalstva o akciji, priprava le-
takov ter izpisovanje parol.

Mladinci so organizirali oskrbo nepreskrb-
Ijenega dela prebivalstva, pomagali so pri
obveščanju in propagandi, pomagali druži-
nam, ki so ostale brez dela zmožnih ljudi, in
pri pripravi mitinpa

Čb 13. uri pa je bila mobilizirana CZ in
izvedli so reševanje zasutih pri potresu ter
nudili prvo pomoč.

Del enot CZ pa je na drugem koncu vaši
izvedel reševanje premoženja iz ruševin in
gašenje manjšega požara.

Sodelovala je tuđi Opekarna.
V akciji je sodelovalo 64 občanov.

Reševanje z vrvjo Je zahtevno, vendar so ge v idčjih KS in OZD uspešits izverf'l V prlmeru bombnega napada so učencl pod klopml varnejšl
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Podlipa— ;
Smrečje j

Po mobilizaciji organov in enot, ki so so<L
lovale v akciji se je sestal politični a ^ ' %
ocenil stanje dotakratnega delovanja in r>a

 s

vodil akcijo. *
Enote civilne zaščite, narodne zašćiW {

ostali občani so nato izvedli vajo na treh Knj
jih z različnimi predpostavkami. , I

Na ostrem ovinku na cesti proti S m r e W
bila težka prometna nesreća in enote P^
pomoći so preizkusile svoje znanje. |(|

Ob potresu se je porušla stara stavb8' .»
hiše so reševali ljudi in imetje. Izbruhn^j,
tuđi požar na kozolcu, ki gaje dobro pripra a
Ijena gasilska enota hitro zadušila. . t

Blatna
Brezovica >

j
Že zgodaj zjutraj'so začeli z akcijo. K<y<

šija za IPD je začela izdajati informat'v
propagandno gradivo in obveščati krapi
Zato so aktivirali tuđi tiskamo in tako ug° £
vili, da lahko hitro usposobijo tiskarnoj
delo in seveda razpečevalno mrežo. Nji^«
tiskarna pa je služila tuđi potrebam n t
Bevke.
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^ o je narodna zaščita vzpostavila kon-
' [*a vseh važnejših mestih v KS. Celotna
^'danska aktivnost je potekala po
lrt1bnem nacrtu.

,*' krajam so aktivno sodelovali v akciji,
l^ar, ki je izbruhnil v središču vaši, je bil
Po hitro pogašen; to je bil preizkus pri-

jenosti gasilske čete ter preverjanje hi-
: reagiranja od alarma do pričetka gaše-

ĵ nimivost: občani so v tej akciji očistili
u ; 6 vodnjake, saj so predpostavili, da je
^nik zastrupil vodo.

Poredno z akcijo obveščanja občanov
gtj? 'zvedena tuđi anketa o prebivalcih,
inJSi ? t r oJ'n i n živini. Ti zbrani podatki
'"Služili tako za nadaljnje obrambne pri-
a ; uporabili pa jih bodo tuđi pri izdeiavi

nJ6ročnega plana razvoja.

Narodna zaščita je varovala vse po-
membnejše objekte in je nadzirala celotno
področje.

Ligojna
?''ka većina občanov se je takoj odzvala
• U- Dosledno so spoštovali vse, na kar je
*0ri| poziv. Dobra udeležba je omogoči-
'^S °P°končani v aJ' vobčinskem merilu
^•L2.akcijo, ki sojo sami načrtovali. V ak-
^ je bilo vključenih 37 krajanov. Popra-
• ° vodovod in krajevne poti, ki naj bi jih
^ o v a l sovražnik ob diverziji. Ravno

S o očistili vodnjake.

Stara Vrhnika
Dobra organiziranost vseh faktorjev, ki so

vodili akcijo v krajevni skupnosti, je bila že od
ranih jutranjih ur pogoj tuđi za izvedbo prak-
tičnega izvajanja vaje.

Ob 9. uri so že izdali prva obvestila o po-
teku akcije in krajane seznanili z nadaljeva-
njem. Izredno dobro je delovala kurirska
služba, ki so jo sestavljali mladinci.

Ob 12. uri pa je bila izvedena splošna mo-
bilizacija, kajti začel se je bombni napad.
Uničenih je bilo 30 gospodarskih poslopij, ži-
vina gori, sedem ljudi je težko ranjenih. Takoj
so začeli z reševanjem. Gasilske enote in
enote CZ so v akciji. Požar je kmalu poga-
šen. Ranjenci so rešeni in žanje skrbijo enote
rdečega križa. Nudijo jim prvo pomoč. Po-
stavijo šotore za ranjence. Veterinarska
ekipa pa rešuje živino iz hlevov.

Povedati pa velja, da je Notranjski zdrav-
stveni dom evakuiral svojo sanitetno ekipo
na Staro Vrhniko. Ekipa je uspešno opravila
nalogo na terenu. Torej, tesna povezava
med KS in Notranjskim zdravstvenim
domom.

Ko je zagorelo, so bili gasllcl hitro v akclli

Drenov grič—
Lesno brdo

Preizkusili so sposobnost in pripravljenost
civilne zaščite, narodne zaščite, odbora za
SLO, kurirsko službo. Discipliniranost in pri-
pravljenost občanov je bila izredna, saj so iz
upravičenega razloga akcije ni udeležil
samo 1 občan. Uspešna je bila kurirska
služba, v kateri so bili mladinci in predvsem
mladinke.

Ob 14. uri je sirena gasilskega avtomobila
dala alarm za požar. Medtem ko je gasilska
enota gasila požar, so reševalne ekipe iz go-
reče stavbe reševale ranjence. Ranjence so
odnesli na vamo mesto in jim nudili prvo
pomoč.

Komaj je bil ta požar lokaliziran, že je
prišlo sporočilo, da gori tuđi na drugem
koncu vaši. Tuđi tam so bile ekipe uspešne.

Narodna zaščita, ki je že od 7. ure zjutraj
varovala tri trafo postaje, vodovodno zajetje,
mednarodno omrežje PTT, spomenik in
obeležje iz NOB, trgovino, solo in gasilski
dom, je morala poiskati tuđi požigalca.

slopje — hlev, je ekipa veterinarske službe
resila živino pravočasno in brez poškodb.

Narodna zaščita: vsi pripadniki zaščite so
se javili ob določenem času. Usmerjeni so
bili na vše objekte večjega javnega pomena
za KS in to vodovod, trafo postajo, štab in
komunikacijske dohode v Bevke, Drenov
grič in Blatno Brezovico. Zaradi samega
programa se je pokazala potreba po dodat-
nih pozivih še 6 zaščitnikov, to je skupaj 23.
Kontrolirali in evidentirali so ves promet v
Bevke in obratno.

Ekipa za vzdrževanje reda je bila popolna
in je prišla na mesto, ki soji ga določili v nacr-
tu.

Zaplana

Bevke
štab je bil na odrejenem mestu ob 5.30

in najprej ugotovil, da je telefonska zveza z
Vrhniko prekinjena. Popravit je napako. Po
depešah Občinskega štaba se je štab Kra-
jevne skupnosti ravnal ažurno in izdajal
ukaze.

Gasilska ekipa je bila pravočasno na
mestu: to je ob 7.01. Prvič so uporabili
azbestne obleke. Požar je bil pogašen, ak-
cija je trajala 20 minut. V njej pa se je občutilo
pomanjkanje vode v Krajevni skupnosti
Bevke.

Reševalna ekipa je bila na odrejenem
mestu ob 7. uri in to I. in II. reševalna ekipa,
vsa oprema je bila pripravljena. V akciji je
imela 6 ponesrečencev z opeklinami, zlomi,
krvavitve, odrgnine. Oskrba ranjencev je bila
hitra, evakuiranje v ambulanto zadružnega
doma in ranjenci predani v strokovno zdrav-
niško oskrbo. Akcija je bila hitra in učinkovi-
ta.

Ko se je prenesel požar iz poslopj*
osnovne sole na sosednje gospodarsko po-

Tudi v Zaplani so v dopoldansKem času
izvajali ukrepe, ki jim jih je sporočilo vodstvo
vaje. Ko so diverzanti zanetili požar je bila
takoj aktivirana civilna zaščita. Izkazalo se
je, da so enote praktično dobro pripravljene,
saj so hitro in temeljito opravili nalogo in
požar je bil pogašen. Pri tem pa je ekipa prve
pomoći poškodovance resila iz plamenov in
jim nudila prvo pomoč. Velja poudariti, da so
vajo, ki so jo sami planirali izredno dobro
izvedli.

Dragomer
Takoj zjutraj so začeli z izvajanjem pro-

grama. Preverili so sistem mobilizacije, or-
ganizacijsko pripravljenost nosilcev obramb-
nih priprav, sprejemanje in prenašanje ukre-
pov, funkcioniranje kurirske službe in dežur-
stva.

Pri tem velja povedati, da so vžpostavili
poljsko telefonsko zvezo. Povezali so štab z
najbljižjim telefonom, ki je bil za to mobilizi-
ran. Narodna zaščita je zaščitila vse po-
membne objekte. Mobilizirane so bile vse
enote civilne zaščite, v pripravljenosti pa je
bila tuđi gasilska enota, ki je za vajo interve-
nirala v sosednji krajevni skupnosti. Preve-
rili so delovanje komisije za IPD, ki je organi-
zirala distribucijo Našega časopisa. Istoča-
sno pa so vsem krajanom posredovali gradi-
vo, ki so ga pripravili ob akciji — opozorila in
ravnanje ob alarmih.

•o morali prenestl na varan kraj
Prvo pomoć so ponesrečencem nudile ekipe prve pomoći

F •"•Sevanje iz višjlh nadstroplj so pripadniki CZ dobro Izvedli

iencev v akciji NNNP
*LO in DS, učinkovitost načrtovanega kurirskega sistema, zavarova-
W in sistema sprejemanja ukazov. Nato pa so v organizacijah združe-
n a dela in krajevnih skupnostih izvajali svoje programe aktivnosti.
<':
rlV našem sporočilu o akciji smo se osredotočili predvsem na temeljne
»^ilce obrambnih priprav. To so krajevne skupnosti. Ne smemo pa za-
varit i dejstva, da je v organizacijah združenega dela akcijo izvajal
jetežnj del delavcev, predvsem pa tišti, ki so v odborih za LO in DS,
jMah civilne zaščite, narodne zaščite in gasilskih enotah.

^
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COOPERJEV TEST
12.minutni tek oz. tek na 2400 m na stadionu na Vrhniki
v petek, 26. 10. od 15. do 17. ure
v soboto, 27. 10. od 10. do 12. ure

Cooperjev test je 12-minutni tek ozi-
roma tek na 2400 m. To je preizkus te-
lesne sposobnosti, ki ga je uvedel
ameriški zdravnik dr. Cooper. Na eno-
staven način nam omogoča, da preve-
rimo pripravljenost našega srca, pljuč
in ožilja na napore, ki bi jih moral vsak
odrasel človek z lahkoto premagovati.
V današnjem času, ko imamo vedno
več raznih tehničnih pripomočkov, ki
nam lajšajo delo in s tem zmanjšujejo
telesni napor, postajajo naše telesne
sposobnosti čedalje slabše. Vse več
ljudi se zateka k rekreativnemu udej-
stvovanju, za kar priložnosti ne manj-
ka, vsaj v drugih krajih ne, saj so razne
množične rekreativne akcije na spo-
redu vsak teden. Tuđi na Vrhniki temu
sedaj posvečamo več pozornosti.
Tako je bil 4. in 5. oktobra organiziran
»Cooperjev test«, 12. oktobra pa ob-
činski jesenski kros za vse kategorije,
za najmlajše in tuđi za najstarejše. Le-
tošnjo jesen borno »rekreativci« orga-
nizirali tri »Cooperjeve teste«. Enega
smo že. Drugi bo na sporedu 26. in 27.
oktobra in tretji sredi novembra (ver-
jetno 16. in 17. 11.).

Torej!

Če želite preveriti svoje telesne
sposobnosti in s tem ugotoviti dejan-
sko raven svojih fizičnih sposobnosti
(od zelo slabe do odlične), tedaj pridite
na stadion na Vrhniki enkrat v času od

15. do 17. ure v petek, 26.10. ali sobo- ril čas oziroma dolžino proge po Coo-
to, 27.10. od 10. do 12. ure. Na atletski perjevem testu. v.
stezi, kjer se borno zbrali stari in mladi,
debeli in suhi, vas bo pričakal »rekrea- Dobmo se pod geslom:
tivec« s štoparico v rokah in vam izme- VEČ TECI, DLJE BOŠ ŽIVEL!

TEST 12 MINUT ZA ŽENSKE

razdalja v metrih, ki jo je potrebno preteči v 12 minutah

Telesna L e t a
sposobnost pod 30 30 - 39 40 - 49 50 in več

1. zelo slaba do 1520 do 1360 do 1200 do 1040

I I . slaba 1520-1840 1360-1680 1200-1520 1040-1360

II I . srednja 1840-2160 1680-2000 1520-1840 1360-1680

IV. dobra 2160-2640 2000-2480 1840-2320 1680-2160

V. odlična 2640 in več 2480 in več 2320 in več 2l6p in več

TEST 12 MINUT ZA MOŠKE
razdalja v m .

Telesna L e t a
sposobnost pod 30 30 - 39 4 0 - 4 9 50 in več

1. zelo slaba do ,1600 do 1520 do 1360 do 1280

I I . slaba 1600-2000 1520-1840 1360-1680 1280-1600

I I I . srednja 2000-2400 1840-2240 1680-2080 1600-2000

IV. dobra 2400-2800 2240-2640 2080-2480 2000-2400

V. odlična 2800 in več 2640 in več 2480 in več 2400 in več

Delo mladinske
organizacije

na soli
Že drugi teden v novem šolskem letu smo mladinci

izvedli volitve v našo osnovno organizacijo Zveze socia-
listične mladine. Najprej so učenci obeh osmih razredov
na sestanku razredne skupnosti predlagali po 7 kandi-
datov.

Potem smo se sestali mladinci obeh razredov. Na
tablo smo napisali 14 možnih kandidatov. Vsak učenec
je na list papirja napisal 8 učencev, ki bi po njegovem
mnenju najbolje opravljali delo v mladinski organizaciji.

Posebrra komisija je listke pobrala in preštela glasove.
Rezultati so bili znani še tisto uro.

Popoldne smo se člani predsedstva OO ZSMS že se-
stali in pripravili letni nacrt dela in ga razdelili po mese-
cih.

Začetek je bil torej dober. Ali bo tuđi konec! O našem
delu borno sprati poročali. MOJCA GUŠTIN 8. b

OŠ BOROVNICA

Dan pionirjev
Tuđi pionirji imamo svoj praznik, to je 29. september.

Vsako leto se na ta dan zberemo na pionirski konferenci,
kjer naredimo obračun opravljenih nalog za preteklo
šolsko leto, načrtujemo pa tuđi delo za naprej.

Letos smo se zbrali en dan prej, kajti prav na 29. sep-
tember je potekala akcija NNNP. Naši gostje so bili cici-
bani, ki bodo postali pionirji sele čez dva meseca. Zapeli
so prisrčno pesmico, od nas pionirjev pa so dobili za
spomin na pionirski praznik pisane balončke. Stari štab
PO je predal mesto na novo izvoljenim predstavnikom,
jim čestital in zaželel uspešno delo.

Po krajšem programu so bila na vrsti medrazredna
tekmovanja v košarki, nogometu in »med dv,ema ognje-
ma«. Za prehodni pokal »dan pionirjev« pa smo se višje-
šolci pomerili v znanju o letošnjih mediteranskih igrah v
Splitu. Najbolje se je izkazal 6. a razred in tako osvojil
pokal, ki bo v njihovi lasti do naslednjega praznika pio-
nirjev. STANKA PETELIN, 5. b

OŠ Borovnica

ŠAHOVSKE
VESTI

Hitro-
potezni
turnir

Na devetem hitropotez-
nem turnirju ŠD Vrhnika, ki je
bil 7. oktobra, je sodelovalo
14 šahistov. To je bil pred-
zadnji hitropotezni turnir v
tekmovalni sezoni 1978-79.
Zmagal je Hadalin Miro z 10
točkami pred Gostiša Leo-
nom, ki je osvojil 8,5 točke in
Gruden Andražem, ki je do-
segel 8 točk. Zmagovalec
tega turnirja ima vse možno-
sti, da osvoji hitropotezno pr-
venstvo ŠD Vrhnika za letoš-
njo sezono.

Prvenstvo
ŠD

Vrhnika
Na izredno močnem turnir-

ju, ki šteje za prvenstvo ŠD
Vrhnika za leto 1979, igra šti-
rinajst najboljših šahistov.
Turnir se je začel v sredini
septembra. Igrajo vsak petek
v športnih prostorih doma
JLA. Po štirih kolih je stanje
na tabeli sledeče: 1. Piršič 4,
2. Vadlar 3,5, 3. Prvinšek 3,
4. do 5. Hadalin M. in Prijatelj
2,5, 6. Koščak 2 (2) itd.

STANKOVIČ MILADIN

PLANINSKE VESTI

Praznik planincev
Izlet je bil planiran kot ek-

skurzija GS in VN, pozneje pa
je bil vsesplošen planinski
izlet. Ker smo imeli svoj avto-
bus, smo z odhodom lahko
počakali.dasosezbrališevsi
zaspančki. Ob pesmi in dobri
volji smo se prvič ustavili ob
zaščitenem Divjem jezeru pri
Idriji. Voda v jezeru je bila
čista in mrzla, kar nam je bra-
nilo, da nismo kar v oblekah
poskakali vanj. Da izlet ne bi
bil samo vožnja smo se po-
novno ustavili v Kobaridu,
kjer smo si ogledali Gregorči-
čev spomenik in Kostnico, živ
in obtožujoč spomenik na
prvo svetovno vojno. V Trenti
smo si z velikim zanimanjem
ogledali Planinski muzej
trentarskim vodnikom. Kot
osnovni cilj je bil ogled LPI-
NIUM Juliane. Čeprav nas je
motil dež, smo si pod vod-
stvom tov. Nade Praprotnik
ogledali vse rože, ki so v
parku. Videli nismo dosti, ker
so nekatere rože že odcvete-
le, druge pa še nišo bile v
času cvetenja.

Zaradi lakote smo se spet

ustavili ob izviru Soče, vendar
do izvira samega nismo mogli
zaradi snega. To nam je dalo
slutiti, da bo na Vršiču še
sneg. In nismo se zmotili. Z
zavistjo smo gledali smučar-
je, ki so zagoreli od sonca,
smucali po strmini. Tu o dežju
ni bilo ne duha ne sluha. Naj-

OBVESTILA-
V letošnjem letu bodo še izleti na Lisco, Kum, v neznano in

visokogorski izlet (odvisno od vremena).
Mladinski odsek je dobil nove prostore na Ul. 6. maja, blok

B-1, kjer je prostor za sestanke in skladišče za opremo.
Kdaj se borno točno preselili borno objavili v Našem časo-

pisu.
P. s. preselilo se bo celotno PD. '

Vstajanje je bilo ob šesti
uri. Zelo težko sem vstala;
kmalu smo odšli. Ko smo ho-
dili.sem bila zelo utrujena.

Spotikala sem se ob kame-
nje, ki je ležalo po tleh in malo
je manjkalo, da nisem padla
na nos. S hojo sem imela ve-
like težave. Naš vodja Miran
je imel voki-toki, ki je veliko

V mesecu oktobru bo predaval v domu JLA tovariš
Stane Belak — »ŠRAUF« o vzponu na MONT EVE-
REST. Vsi udeležnci vzpona so dobili tuđi odlikovanje
tovariša TITA -tuđi mrtev šerpa, ki seje ponesrečil pri
spustu. Podelitev je bila ob svečani seji PD Slovenije,
ter ob izvolitvi novega predsednika PD Slovenije tova-
riša Banovca.

BODITE POZORNI NA NAŠE LEPAKE, KJER BO
OBVESTILO O DNEVU IN DATUMU.

UDELEŽITE SE ZANIMIVEGA PREDAVANJA S
ŠTEVILNIMI DIAPOZITIVI. PD Vrhnika

6

Rekreativci ,
»Naporno poletje«, čas dopustov, se je počasi izt6

Jesen nas je založila z obilno letino, tako da je bilo po »šil
na poljih kot na mravljišču. Večji kmetovalci so posprav
svoj pridelek s stroji, »vrtičkarji« pa so spravljanje priđe™
izkoristili za rekreacijo. ,

Toda zdaj, v pozni jeseni, so polja in vrtovi opusteli- W
sezgodajsejih spomni le še slana, kojih pobeli. »Navadrin
dje« se do vratu zavijemo v plašče, sedamo v svoje jeW
konjičke in hajd na »šiht«. Ob določenih dnevih je to noriVK
pojav. »Parni in neparni« dnevi pa povzročajo obilo težaV-
nimaš sklenjenega dogovora z nasprotno »številko«, je to$
hudo. Kdo pa še danes hodipeš ali se voziš kolesom? Sa"
tišti, ki nima avtomobila, ki nima kolega-ice z avtomobilo^
pa REKREATIVCI!

»Kdo pasoto?«,boste vprašali. Toso Ijudje, ki si upajo W
tuđi peš ali s kolesom- Pa ne samo tja, kamorje nujno (n®
teri bi se še na WC peljali z avtom, če bi se dalo. Tuđi »sf
getska kriza« većini ne priđe do živega. Malo borno st$
pas, pa bo več ostalo za bencin in se borno spet lahko vO
toliko, kot prej). V zadnjem času se nas čedalje več Vrhrf
nov ukvarja z rekreativno dejavnostjo; vsi le nismo takotf
neli, čedalje več se nas udeležuje raznih neorganif
nih in organiziranih rekreativnih akcij. Največ nas sodelufi
smučarskih tekih, saj v lanskisezoni Vrhničani nismo msff
na nobenem slovenskem smučarskem teku; pa tuđi vw
predvsem v Itatijo in Avstrijo, smo se množično vozili. w ,
RTV Ljubljana razpisala akcijo »Kaveljc — Korenina«, sl

većina preizkusila tuđi v drugih športnih panogah, tišti, #
doslej tuđi »povohali« nišo. Tako smo bili Vrhničani na'fl
žičnejši na »Partizanskem maršu«. To je tek na 25 km vjr
ljani — v sklopu prireditev »Po poteh partizanske Ljublj^
Ker TV akcija vključuje tuđi vožnjo s kolesom, je tuđi potf
ševanje po kolesih, predvsem po »športnih«, izredno na$
Kolesa po trgovinah so takorekoč še topla prišla kupčev,

x »rekreativcem« v roke. Tuđiz večjimštevilom novih plav^
ki so se preizkusili v mrzli vodi na Bledu, in s planinci se $
na Vrhniki lahko pohvalimo. ,

Tako je bilo minulo zimsko-le*no sezono. Toda že se™
pravljamo na novo. Jesen se je pričela s tekmovanjem V
gometni trim ligi. Tuđi prvi vrhniški» Cooperjev test« srno*
vedli. Za začetek se ga je udeležilo nekaj več kot 30 tritf™
jev. Na drugem, 26. ali27. 10., nas bo že precej več. JeS^,
občinski kros za vse kategorije je tuđi že za nami. Tišti,», :

jim še nišo prilepili avtomobilski sedeži na zadnje plati, ti*i
še lahko pustijo udobne fotelje v toplih sobah pred telef
se ob večerih zbiramo v dvorani TVD Partizan na Vrhni^
se nam hoćete pridružiti, se obrnite na kakega »rekrea$'f

ali pa pokličite ITKO Vrhnika (751-484). Ko bo zapadeis^
borno suhe steže pustili za drugo leto in se preselili na teW
smučke. Z njimi se borno podali na snežne poljane in ka$t

na smučarske teke po Sloveniji. Pa tuđi prvi vrhniški sr0
ski tek borno organizirali. c

Torej na svidenje! • '

boljša zabava je bilo seved*
kepanje, najbolj navduše'11

pa so v Kranjski gori zaigra''
še mini golf.

Proti Ljubljani smo vozili1'
strnjeni koloni, saj je bila n0"
delja popoldne. Kljub deil1

smo se pred hotelom Maf
tova poslovili dobre volje.

Izlet v Sleme
pomagal. Pogovarjal se je
našimi starejšimi, ki so od»
na Mojstrovko. Kmalu se^
potožila: »Tovariš Miran, V
ne morem več naprej, km3'
bomomagala!« Utihnila se^'
Prišli smo do snega, kjer s(fl
se odpočili. Tovarišu sem t"1.
hvaležna, ker je bil z men 0'.
tako potrpežljiv. Vsi srrto
zanimanjem stekli do sn©9 '
kmalu smo pot nadalje^3'.

Nekaj časa smo hodili P
snegu, nato pa po kam^'-
Končno smo prispeli do v ^ '
kjer smo lačni stekli k ma'' .
Jedli smo kot prašički, n e p
časa smo se tuđi sončili- ' .
variš mi reče: »No Špela,Pa _
le prišla do vrha in nisi on1

gala!« »Sem, sem, ampa |
težavo!« Hodili smo navzP0^
in ješlošetežje. »No, konc

smo prišli v tabor,« sem si ^ t

slila.
j
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• NOVOSTI
V CAIMKARJEVI KNJIŽNICI

Občinska konferenca SZDL
Vrbnika

Objavlja prosta dela in naloge:

TAJNICE

POGOJI:
— srednja strokovna izobrazba administra-

tivne smeri
— moralnopolitična neoporečnost

Objava velja do zasedbe.

Prijavite se na naslov: Občinska konferenca
SZDL Vrhnika, Cankarjev trg 8.

Staršem in učencem
Dragomerja — Lukovice — Loga

Obvestilo
Vsi osnovnošolci teh dveh krajevnih skupno-
sti, ki se ne šolajo v vrhniški občini, lahko do-
bijo mesečne vozovnice, ki so pol cenejse, ker
polovico stroškov povrne občinska izobraže-
valna skupnost.

Tako bodo registrirane certe vozovnic nasled-
nje:
Log—Ljubljana: 180 din
Dragomer— Ljubljana: 160 din
Dragomer—Brezovica: 95 din

Vozovnice si nabavite v poslovalnici Viatorja
na Vrhniki, Cankarjev trg 5. Predložiti pa mo-
rate potrdilo o šolanju, potrdilo o stalnem bi-
vališču in eno fotografijo.

Občinska izobraževalna
skupnost Vrhnika

Društvo upokojencev
Vrhnika

Društvo upokojencev Vrhnika išče mlajšega
upokojenca, ki bi bil pripravljen prevzeti hono-
rarno zaposlitev gospodarja Doma upokojen-
cev na Vrhniki, Tržaška cesta 12.

SAMOUPRAVNA
STANOVANJSKA
SKUPNOST VRHNIKA

objavlja

PRODAJO
dvosobnega stanovanja na Tržaški
cesti štev. 12, Vrhnika.

Izklicna cena je 198.402,00 din.

Prednost pri nakupu ima Društvo upo-
kojencev Vrhnika, ker je stanovanje v
njihovi zgradbi in ga sedaj uporablja.

Pismene, ponudbe pošljite v roku 12 dni
od dneva objave na naslov: Samouprav-
na stanovanjska skupnost Vrhnika, Ce-
sta građenj štev. 1.

Filmsko gledališče — spored
v novembru

petek, 2. 11. 1979 ob 20 uri
francoski barvni kriminalni film
»GANGSTER«

petek, 16. 11. 1979 ob 20. uri
ameriška drama »CARRIE«

Občani
Borovnice

in
okolice

Vljudno vas vabimo, da obiščete knjižnico v
Borovnici. Morda ne veste, da se njen knjižni
sklad vsako leto poveća za 450 novih knjig. V
knjižnici boste našli poleg leposlovja za odrasle
in mladino tuđi strokovne knjige z različnih po-
dročij, ki vam bodo v pomoć pri delu doma in
na delovnem mestu. Ogledali si boste lahko
tuđi 20 tekočih revij, ki jih knjižnica redno pre-
jema.

Vzemite si malo časa in si oglejte knjižnico,
morda boste prijetno presenećeni.

Odprta je v ponedeljek in sredo od 16. do 19.
ure in v četrtek od 11. do 14. ure.

Pričakujemo vaš obisk!
CANKARJEV A KNJIŽNICA

IN KNJIŽNICA BOROVNICA

Obvestilo
Obveščamo člane ZB NOV, da obratuje

splošna ambulanta za borce v Zdravstvenem
domu Vrhnika vsak petek dopoldan, zobo-
zdravstvena pa vsak ponedeljek, torek in sredo
izmenično: en teden dopoldan, en teden po-
poldan. Občinski odbor ZB NOV

Vrhnika

Ob boleči, nepričakovani smrti naše mame

Katarine Gutnik
se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, soiodnikom,
prijateljem in znancem ter vsem, ki so jo spremili na
njeni zadnji poti do poslednjega doma ter darovali

cvetje in nam izkazali sožalje.
Posebno hvala Tinki Tomažičevi, Mlinarjevim, Nova-

kovim in Francu Debevcu ter postaji milice.

Njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega moža, ata, starega
ata in tasta

Ivana Verhovca
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom. prija-
teljem, znancem in sosedom. Posebej še upe kojen-
cem in njegovim sodelavcem iz kolektiva »Me cator«
iz Borovnice, pevcem in vsem, ki so mu pc klonili
toliko lepih vencev in cvetja, nam pismeno in ustno
izrazili sožalje in ga spremili na njegovi zadnji poti.
Posebna zahvala zdravniku Kenigu, sosedoma De-
bevčevi Mirni in Janezu za nesebično pomoč. Hvala

vsem vaščanom za zbrani prispevek.

Vsi njegovi

7

i STROKOVNE KNJIGE:
j Alasia G. da S.: Slovar
f Bahar A.: Razvijanje senzomotoričnih in govornih
; ^osobnosti

Baškovič M.: Družbenopolitični sistem SFRJ in SRS
Brenk F.: Kratka zgodovina filma na Slovenskem
Društveni položaj žene i razvoj porodice u socijalistič-

k o n i samoupravnom društvu
F'isar E.: Tisoč in ena pot
*"C S.: Direktor v sistemu samoupravnega informira-

nja
Jakhel R.: Iluzija in resničnost urbanih središč
Jamnik R.: Verjetnostni račun
Jokić G.-G. Vrtunić: Jugoslavija
Jovanov N.: Radnički štrajkovi u SFRJ od 1958 do

K'rn A.: Izbrane teme iz marksistične filozofije
K-orošec B.: Naš prostor v času in projekciji
Kos-Mikuš A.: Če otrok blati v hlače, Če otrok moči v

P°steljo, Izostajanje iz sole zaradi bojazni, Nemiren
r°k, Nezgode v otroški dobi, Otrok s specifičnimi uč-

n"ni težavami
Kr v

li H ^rasovec T.: Funkcija davka na promet v sodobnih
) aavčnih sistemih
: ^ozetič D.: Poravnavalni svet

Novak J.: Delovna razmerja zastopnikov
Organizacija in pristojnost rednih sodišč v SFRJ
~smi kongres Zveze komunistov Slovenije
j*rok in knjiga 8, 9
Predpisi o sodnih in upravnih taksah
P'egl S.: Denar
^evirji v boju za socializem
^arn 0 U p r a v | j a n j e j n o s v o t , O ( ] j t e v človeka

z '"g°j N.: Kritika meščanske teorije tržnega mehani-
S°ldabić D.: Sodobna tajnica
' anič G.: O vodilni vlogi delavskega razreda

; Jtambuk V.: Kibernetika
\ v S V e t u za^im^ m dišav
J ^°glar M.: Biba buba baja
' adnik Š.: Zbirka zgodovinskih virov
' ^akon o gospodarskih prestopkih
; j-'kon o skupnih osnovah svobodne menjave dela

(
oirka odločb sodišč združenega dela v SR Sloveniji

fV o n arević M.: Socijalna psihologija
. ^oher-Durjava T.: Slovarček družbenoekonomskih
l2razov

| L E p OSLOVJE

j ^ n s k o
etan Ž.: Dobro jutro, dober dan

Hainer M.: Fičfirič
; Qv u^adolčan L.: Na večerji s krokodilom — Naočnik in
i c^jnik, Stopinje po zraku

VlPotnik J.: 5 rova druščina
a odrasle — slovensko:

r |h R.: Telemahova iskanja in drugi krokiji
plipič E.: Grein Vaun
^"žgar F. S.: Zbrano delo I.

aJzer J.; Prava moška družba
K o S m ^ F- : N e v i d n a Ariadna

vacič V.: Bele ndči in nekoliko crni dnevi
j u,n a ver P.: Moje steže
J^°k

v
a r.P-: Dom je jezik

p °skrič M.: Iz žabje perspektive
§ e^lh°v V.: Tri Samorastniške novele
v
 a

v
b'č M.: Mlad junak

^ n j a k S.: Borno ostali taki?
| g. a r ^-: Jakobove sanje
| . S a N.: Nove ljubezenske pesmi
I rP^nčičT.: Transformator
I JJJj?art J.: Statve življenja

Q o t R.: Živi podoba tvoja
gen M . N a m o r j u i n y g O z t j u

> 1 2 D.: Desetnice
5eb°U T, čudaki

/ ^ c D.: Si videl '
^ev o d i ,

i Vu to0'!1^61^ L- : Gospa Parkingtonova •— Noč v Bomba-
Go r

1 S l ° j £ d e Ž e v J e

H a n
d ? n f-r L e P ° t n i k i r u r g

Herr
 f V S t o l p u

He °n ^" ^ a t a n o v zeleni otok
^^sse H.: Narcis in Zlatoust
M»i^,ass ^ - : Shakespeare
5 fjor i, speci agent
W r R- : E v e r e s t

Voiar^cd J" . R " R o k°P>s iz Xanaduja
' Vn« V iharni otok

v °nnegut K.: Sirene s Titana

S^vatskem jeziku:
^ - Kako se uči ljubav
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Gradnja sole Log — Dragomer
in prizidka k soli Borovnica

Po programu gradenj šolskih in vzgojnovarstvenih objektov
v občini Vrhnika sta predviđeni gradnji šol Log — Dragomer in
prizidka k soli Borovnica. Zgradili pa so že VVZ Dragomer in
prizidek k soli Ivan Cankar.

Gradnja sole Log — Dragomer je z lokacijskim dovoljenjem
locirana na prostih površinah med naseljema Log — Mole In
Dragomer, v Borovnici pa bodo zgradili prizidek k obstoječemu
šolskemu poslopju.

Izdelana projekta sledita projektnim nalogam, ki ju je pripra-
vila Republiška izobraževalna skupnost na podlagi znanih po-
treb po pridobitvi novih šolskih in spremljajočih prostorov.

PROJEKT SOLE LOG —
DRAGOMER
LOKACIJA

Objekt bo lociran na zemljišču
pare. št. 662, 596/2, 596/7,
603/2, 596/5, 596/1, 1367/1,
1366/4, 620/2 k. o. Log. Smer
slemena ostrešja nad prostori za
razredno in predmetno stopnjo
ter nad malo telovadnico je
VZHOD—ZAHOD, sleme
ostrešja nad veliko telovadnico
in kotlovnico pa poteka v smeri
SEVER—JUG.

Orientacija učilnic je strogo
SEVER—JUG, karjeodvisnood
namembnosti. Na vzhodni strani
se objekt sole približa osi regio-
nalne ceste Ljubljana—Postojna
na 75 m. Na zahodni strani šol-
skega objekta se oddaljenost od
osi regionalne ceste poveća na
150 m. Na sevemi strani objekta
poteka ob hribu lokalna cesta, ki
povezuje naselje LOG in DRA-
GOMER. Iz te lokalne ceste so
tuđi glavni dostopi do šolskega
objekta, to je do razredne in
predmetne stopnje ter do kuhinj-
skoga dvorišča. Za učence, ki
bodo uporabljali javni avtobusni
promet, bo na mestu, kjer se šol-
ski objekt najboij približa regio-
nalni cesti, urejeno avtobusno
postajališče.

Na severni strani šolskega ob-
jekta bo ob telovadnici avtomo-
bilsko parkirišče. Ob dostopnih
poteh do razredne in predmetne
stopnje je možno urediti kole-
sarnice. Na severni strani od re-
gionalne ceste, pod hribom, proti
naselju DRAGOMER, je prostor
za šolske zunanje športne na-
prave, ki jih bodo uporabljali tuđi
občani za rekreacijo. Tuđi sam
šolski objekt ne bo namenjen
strogo pouku šoloobveznih
otrok, služil bo občanom okoli-
ških krajevnih skupnosti za izo-
braževalne namene.

ARHITEKTONSKA
ZASNOVA

Osnovna delitev šolskih pro-
storov je: trakt za predmetno
stopnjo (10 učilnic), telovadnica
z vzporednimi prostori, uprava in
šolska kuhinja z vzporednimi
prostori. Vsaka stopnja ima
svoje zaklonišče za 200 oseb.

Na peti seji 10. oktobra je
predsedstvo občinske konfe-
renće SZDL imenovalo člane
Izdajateljskega sveta Našega
časopisa: Mejač Vladimir
(predsednik), Curk Vida,
Grabeljšek Branko, Gram-
povčan Marjan, Kogoj Vesna,
Lenaršič Matija, Leskovec
Janez, Nikolič Niko, Odar
Janez, Pecar Janez, Petelin
Franc, Skubuc Stane i Su-
sman Jakob.

Naš časopis — Glasilo Občinske
konference Socialistične zveze
delovnega ljudstva občine Vrh-
nika — Ureja uredniški odbor:
Drago Debeljak, Franc Petelin
(glavni in odgovorni urednik),
Peter Petkovšek, Jože Sojer,
Janez Pecar, Jakob Susman,
Richard Beuerman, Andrej Kra-
ševec, Ivan Žitko (tehnični ured-
nik) — Naslov uredništva: OK
SZDL, Cankarjev trg 8, Vrhnika
— Številka žiro računa:
50110-678-41016 — Telefonska
številka uredništva 70-325 —
Tisk: Tiskarna ljudska pravica,
Ljubljana, Kopitarjeva 2. — Po
mnenju Sekretariata za informa-
cije v IS SRS na podlagi 7. točke
prvega odstavka 26. člena za-
kona o obdavčenju proizvodov in
storitev v prometu (Uradni list
SFRJ, št. 33-316-72) je Naš ča-
sopis oprošcen prometnega
davka.

šolska stavba je zasnova-
na tako, da jo je možno graditi
po fazah.

Prva faza naj bi bila pred-
metna stopnja, uprava, telovad-
nica z vzporednimi prostori, ku-
hinja z vzporednimi prostori, eno
zaklonišče za 200 oseb, večna-
menski prostor ter dve učilnici za
razredno stopnjo, kar je po-
trebno iz konstruktivnih razlo-
gov.

V drugi fazi bi zgradili še šest
učilnic za razredno stopnjo, tri
kabinete, sanitarije ter še eno
zaklonišče za 200 oseb.

V tretji fazi bi bilo možno zgra-
diti še štiri učilnice za razredno
stopnjo, s cimer bi bila šola kom-
pletna osemletka za dvanajst
učilnic razredne stopnje ter dva-
najst učilnic predmetne stopnje,
z vsemi spremljajočimi prostori.

PROJEKT PRIZIDKA K SOLI
BOROVNICA

Prizidek k soli v Borovnici se
navezuje na vzhodno fasado
obstoječe sole in se razprostira
po površini vzhodno med solo,
pokopališčem in tovarno. S svo-
jim šolskim traktom šega prav na
sedanje šolsko igrišče. Zaradi
tega in bodoče razširitve šol-
skega trakta bo igrišče dobilo
novo lokacijo.

ZASNOVA:
Prizidek je zasnovan tako

rekoč iz treh objektov: večna-
menskega objekta, telovadnice
in trakta učilnic (10 učilnic).

Osrednji je večnamenski ob-
jekt, nanj pa se poleg omenjenih
navezuje še objekt obstoječe
sole.

Vhodi so organizirani v dveh
nivojih. Za šolarje je predviđen
vhod v pritlični del objekta, kjer
so prostori zaklonišča izrabljeni
kot garderoba, medtem ko je
vhod v I. nadstropje bolj name-
njen nešolarjem.
. Istemu konceptu sledi tuđi
funkcionalna razporeditev pro-
storov. Tako je osrednji večna-
menski prostor, ki povezuje oba
šolska trakta, upravni del, kuhi-
njo in malo telovadnico, ki se
lahko izkoristi tuđi kot oder.

Kuhinja ima kapaciteto 720
učencevin 200 predšolskih otrok
iz bližnjega VVZ. Poleg kuhinje
je še učilnica za gospodinjski
pouk, ki naj bi bil namenjen tuđi
izvenšolskim obiskovalcem.

Mala telovadnica se s stopniš-
čem povezuje z garderobami pri
veliki telovadnici. Velika telo-
vadnica stoji tako, da jo lahko

nem&teno uporabljajo zunanji
koristniki.

Zaradi visoke talne vode je
zaklonišče praktično na nivoju
terena. Tako je mogoča njegova
dvonamenska uporaba.

Učilniški trakt ima v pritličju
nanizane učilnice okrog osred-
njega prostora knjižnice, ki se
lahko s pomičnimi stenami
spremeni v manjšo predavalni-
co. Sicer pa je osrednji prostor
opremljen z dvema atrijema.

Na sugestijo uporabnika ima,
vsaka učilnica svoj kabinet, učil-
nica za fiziko in kemijo po dva.

Glede na bodočo povečavo
sole na 720 učencev je bila že v
tej fazi projektirana učilnica za
tehnični pouk v končni velikosti.

KONSTRUKCIJA
Posamezni objekti se zaradi

svoje funkcionalne raznolikosti
tuđi konstrukcijsko razlikujejo.
Učilniški trakt je konstrukcijsko
zasnovan iz prečnih nosilnih ar-
miranobetonskih zidov, ki so
protipotresno ojačani in nosijo
stropno konstrukcijo iz »super«
votlakov dimenzije 40 + 10 cm.
Stresno konstrukcijo predstav-
Ijajo vzdolžni lepljeni leseni no-
silci. Nanje so položeni špirovci
in na letve kritine.

Večnamenski objekt ima v
pritličju zaklonišče, ki je dimen-
zionirano tako na pritisk kot na
radiacijo. Sicer pa bo vsa ostala
konstrukcija stala na armirano-
betonskih stebrih, ki nosijo
lepljene lesene nosilce, maksi-
malnega razpona cea 19,0 m, pri
čemer so tuđi vmesne lege na
razmakih cea. 3m lepljene.

Telovadnica je od večnamen-
skega objekta diletirana, sicer pa

nisijo lepljene nosilce armirano-
betonski stebri, ki so v pritličju
povezani z armiranobetonsko
steno.

Zaradi izbrane lepljene lesene
konstrukcije so tuđi stropi lahko
leseni s toplotno izolacijo in plo-
čevinsto kritino. Glede na nove
predpise o toplotni zaščiti in na
energetsko krizo nasploh so po-
sebno pozornost posvetili to-
plotni zaščiti. Poleg 10 cm de-
bele plasti tervola je izbrana so-
dobna termoizolacijska kritina
TRIMO mg (S= 50 mm).

ADAPTACIJA STAREGA OB-
JEKTA

Zaradi funkcionalne povezave
in zaradi spremembe namemb-
nosti prostorov bo treba na ob-
stoječem objektu opraviti nekaj
rušitvenih in adaptacijskih del.
Tako bo zaradi nove povezave
med objekti treba spremeniti
namembnost sedanje učilnice v
pritličju. Del prostora se pre-
gradi z opečnim zidom debeline
12 cm. Rušiti bo treba dol fasa-
de, kjer bo zgrajen priključek,
treba bo tuđi razširiti vhod v hod-
nik.

Sedanji vhod v isto solo, ki ima
nadstrešek, bo treba preurediti
tako, da se odstrani nadstrešek
in namesto zasteklenih sten
vgradi okna in položi plastični
tlak. Ta prostor naj se poveže z
obema sedanjima učilnicama v
pritličju tako, da se prebije no-
silne stene in vgradi dvoje vrat.
Prostore bo treba še preslikati.

Zunanja ureditev je obravna-
vana v posebnem nacrtu. V ok-
viru tega nacrta so urejena
igrišča in dostopi k objektu.

POGLED V ZGODOVINO
ŠOLSTVA NA VRHNIKI

Otvoritev novega šolskega poslopja je bil za vse nas velik
praznik. Čeprav mu pravimo prizidek, Vrhnika z njim dobiva po
površini največji šolski objekt v občini. To pa je hkrati tuđi pri-
ložnost za pogled v zgodovino vrhniškega šolstva.

Začetki sole na Vrhniki segajo
že v čaše Marije Terezije. S pou-
kom je bilo takrat težko, saj ni
bilo niti učiteljev niti prostorov.
Mladino so poučevali cerkovniki
ali drugi priložnostni pismeni Iju-
dje, ki so bili tedaj dokaj redki.
Ivan Cankar nam v crtici Tičkov
Grega opisuje takega učitelja.

»Ob tistem času je živel na
Vrhniki, pod klancem, učeni Tič-
kov Grega. Živel je, kakor živi
kamen na ledini. Kar je pomnil, je
videl eno samo izbo, iz katere so
ga.ob toplih dneh prenesli na
klop pred hišo, da je pomežiknil
soncu. Pohabljen je bil od rojstva
in se ni mogel ganiti.

Izba, v kateri je živel Tičkov
Grega, je bila zelo nizka, dokaj
prostorna in čedno pobeljena. V

kotu je bilo razpelo, pod razpe-
lom je visel molek, dmgače so
bile stene prazne. Sredi izbe je
stala dolga rhiza, ki je sezala
skoraj od duri do okna, okrog
miže so se vrstile klopi. Miza je
pričala, da je slonelo na nji že
obilo komolcev, klopi pa so bile
tako oguljene in obdrgnjene, da
so se svetile, kakor z mastjo poli-
tike. Ker ta bela izba je bila šola
in Tičkov Grega je bil učitelj.
Kadar ni bilo vreme preveč lepo,
pa tuđi ne preveč grdo, tako, da
je bil otrok v napoto doma in na
cesti, seje nabralo vtej soli nekaj
nedoraslih paglavcev, skoraj še
samosrajčnikov. Prišli so pona-
vadi bosi in razoglavi, s seboj so
prinesli tablice za pisanje in po
deset prstov namesto računice.

Sodobni kabineti za sodoben pouk v novih šolskih prostorih

Grega je držal v roki šibo, ki je
bila tako neznansko dolga, da je
segel z njo brez težavev sleherni
kot in ćelo skozi odprto okno, č.e
se je prikazal tam hudoben
obraz, ki se je šolarjem pačil in
jim kazal jezik.

Prvi šoiski prostori so bili v
današnji »stari soli« v Hribu.
Naredili so jih leta 1852 iz stare
mežnarije. Ob koncu stoletja
je postala pretesna, saj je
lahko sprejela le okoli 500
učencev, kar 200 pa jih je
ostalo brez pouka. Začeti so
razmišljati o gradnji nove sole.
Tedanji župan Gabrijel Jelov-
šek si je zelo prizadeval, da bi
Vrhnika dobila kar najlepšo in
moderno solo. Ćelo v okolici
Dunaja si je ogledal več šol, da
bi lahko svetoval, kakšno naj
bi bilo novo šolsko poslopje.
Občinski in šolski odbor sta
sklenila, da bo nova šola stala
sredi trga blizu sodnije. Tako
so nevede odtrgali šolsko
delo kontroli cerkve, saj so
odločili, da bo šolsko poslopje
stalo proč od cerkve. V za-
četku 1904. leta je bila šola
zgrajena. Vrhniški šolarji so
se vselili v enega najmoder-
nejših hramov učenosti na
Slovenskem.

Kronist je zapisal:

Dne 30. januarja so pričeli s
poukom v sedanji stavbi. To so
gledali otroci prvega razreda vi-
soke hodnike, tople prijazne
nove učilnice z visokimi okni
brez peči, ko so prišli v novo

r solo. Marsikdo se je »izgubil« v
tej veliki zgradbi in je koračil kar v
podstrešje, ker ni vedel, v kate-
rem nadstropju je učilnica njego-
vega razreda. Res, težko so se
navadili najmlajši na to veliko
stavbo, a so jo vzljubili, saj je

| pouk v njenih učilnicah vse lepše
zvenel, kot v prejšnjih zaduhlih
sobah stare sole. Tuđi šolski
zvonec je pel vse lepše kot v stari
soli in j:h je vabilk pouku. Leta so

i tekla in tisoče mladih si je bistrilo
duha in si pripravljalo pot v živ-
ljenje v trdni šolski zgradbi, ki je

| prestala kar 2 svetovni vojni. V

lr^fl!fff5H3l'

Do 5. novembra bo v organizacijah združene^8

dela javna razprava o spremembah in dopo!nitval|
dogovora o osnovan družbenega plana občine Vrh?
nika za obdobje 1976—1980. Gre za dopolnit#
glede problemov na področju šolstva in otroškeg^
varstva, ki zahtevajo od nosilcev družbenoekonorflf
skega razvoja hitrejše reševanje problemov, zlas's
prostorskih. Reševanje teh problemov je odvisno o<
finančnih sredstev.

Iz sprememb izhaja, da borno poleg že zgrajenil1

objektov (vrtca v Dragomeru in prizidka k OS Ivan3

Cankarja) do konca leta 1981 po prvotnih sprememf
bah in dopolnitvah dogovora končali izgradnjo preo*
viđenih objektov po sprejetem programu. Sedarf
spremembe že upoštevajo nekatere rešitve, ki so b*
sprejete na IO Sklada za gradnjo šolskih in vzgojne
varstvenih objektov. Te rešitve se nanašajo precN'
sem na možnosti ureditve oddelkov otroškega vaf/

stva v prostorih nove sole v Borovnici. Zato sef
predviđena izgradnja vrtca v Borovnici premaknila'2

leta 1981 v leto 1983. Navedena rešitev temelji $
ugotovljenih potrebah po varstvu predšolskih oV$
če upoštevamo sedanje in predviđene kapacitete, ̂
bo zgrajen vrtec na Bregu in nekaj oddelkov v n^
soli.

Predlagane so tuđi sprememge kapacitet izgra*
nje vrtca na Vrhniki zaradi prevelikega števila v org^
nizirano varstvo odklonjenih otrok. (209 odklonjef11'
otrok v letu 1979).

Zato je za povećanje kapacitet nujno zbrati $
datna sredstva. Sedanji predlog sprememb in dop0'
nitev bo, če ga borno sprejeli, delavce v OZD in skup
nostih, da v svoje planske dokumente vnesejo še ov
veznosti od 1. julija 1983 do 31. decembra 1985P
prispevni stopnji (1,65%).

zadnji je sovražnik 'a$tk
vse šolarje in se nas^jU

Takoj po prihodu so Ital'J*d
vso šolsko dokumentacij0ij(
stole. Pouk se je nadal je^
soli, pri Grabenčanovi J°y
Hribskem potoku in v <# ,;
Cankarjevem domu. Tefl" ,̂)
primerni prostori so bili oPrj!
starimi mizami in stoli, ki s°> ;
dili Ijudje. J

Učenci višjih razredov so)
učiti italijanščine. Prisila &A
jim ni šla v račun. ltalijanslwjj
lja so zmerjali s polentarj8^
je bil fašist in ni hotel sprega
besedioe slovensko. Kaj P j '
psovka, pa je vseeno ved*'
je grozil ćelo s pištolo. j

Pouknibilreden,kotjes*j
po več mesecev ga ni bilo. "^
so ga imeli največ štiri ure- ^
učitelji, simpatizerji OF, sf> j
zapor. Po kapitulaciji ltalii8

v

Nemci in s solo se ni P^J
stveno spremenilo, dokle', ?
nili tuđi ti. Začela se je s01 •
bodni Jugoslaviji.

Po osvoboditvi se je Vrt','"
večala in število učencev F,
ŠOIE je postala pretesna ^
bilo misliti še na eno. P°° ^
prizadevanju šolskega '
Staneta Volka in gradberw(,
je bila 4. septembra 1960-'?,'
nova šola, ki je bila teoa^
vsem Vrhničanom, Družb*
vedala, kako pomemt>nj
ložba v šolanje mlađeg" V
štedila ne z denarjem n«*J
Ni čudno, da je bilo razPi
med učenci tako, kot gfJT!
šolskem glasilu »Enal9

»Ponosno stoji novo P ^
Tržaški cesti. Vse beloFj
vse čisto in pripravljeno, oj |!
in se usedemo v šolsK%
daleč dan, ko bo prvič zaP*
novi soli. Vedno bližj in a r r i.^
večjo nestrpnostjo ga 1^rj)
borno vsi iz srca-zapel|: jf.
naši domovini biti mlad--' j
in se učiti, se pripravljati n ;
sodelovati v skupnem °e

čas nas vseh!«
i $

Učenci so ob otvori j»' «
storov 30. septembra oe\]J

»Podobni občutki n«' A
tuđi sedaj, ko vstop^V
nove, moderno opre1? f
niče. Veseli smo ]ir> V
vsem, ki ste na kakrS^f
pripomogli, da se bO^J
ljali na življenje indeiov

 s

prostorih.«


